
PÅ˜Ã•LIÅ  DRAHÃ• HORVÃ•TOVÃ•
PondÄ›lÃ, 21 Ä•ervenec 2008

Po dlouhé dobÄ›, dlouhých tahanicích spatÅ™il svÄ›tlo svÄ›ta film BATHORY. Slovenská filmová producentka Deana
Jakubisková-Horváthová v&scaron;ak prý zaÅ¾ila v ÄŒesku stra&scaron;né pÅ™íkoÅ™í: zatímco slovenské ministerstvo kultury jí
na film pÅ™ispÄ›lo Ä•ástkou 25 milionÅ¯ korun, Ä•eské ministerstvo jí darovalo pouhopouhých sedm milionÅ¯. Prý hrÅ¯za! 
 

        Dal&scaron;í peníze do projektu nalila ÄŒeská televize. Respektive - my, televizní koncesionáÅ™i, jsme nedobrovolnÄ›
darovali soukromému rodinnému podniku Jakubiskových dal&scaron;ích 35 milionÅ¯ korun. PÅ™esto si paní Horváthová
velmi uraÅ¾enÄ› stÄ›Å¾ovala... A co bude dál? Bude-li film ziskový - kam Ä•i komu pÅ¯jdou penízky? Nu, jak jinak - do jejich
kapsy. 
     Myslím, Å¾e zisk by se mÄ›l nejprve vracet do státního rozpoÄ•tu, teprve po navrácení státních dotací by si na své mohli pÅ™ijít
"tvÅ¯rci". Bathory je megalomanský "velkofilm". MÄ›l jsem moÅ¾nost ten film vidÄ›t, a podle mého osobního dojmu je to
naprosto béÄ•ková záleÅ¾itost. 

 

     A tak si Å™íkám: 

 proÄ• mají ÄŒe&scaron;i pÅ™ispívat byÅ¥ i jednou korunou na zahraniÄ•ní filmy o cizí historii? Kolik dáme Hollywoodu na
pÅ™í&scaron;tího Bonda? Kolik jsme pÅ™ispÄ›li na natáÄ•ení Johanky z Arku, která se toÄ•ila z velké Ä•ásti u nás?

 

      (Pokud vím, tak naopak producent Johanky nasypal nÄ›kolik stovek milionÅ¯ sem a dostal jen slevu na daních...)     
 PÅ™edpokládám, Å¾e ÄŒT nebude platit za odvysílání filmu, ale nedokáÅ¾u posoudit, jestli se jí to vyplatí. Stát by ale nikdy
nemÄ›l pro filmy poskytnout Ä•istou dotaci, vÅ¾dy by to mÄ›l být podíl na produkci vÄ•etnÄ› podílu na pÅ™ípadném zisku. Podporovat
kulturu je nutné, ale podporovat milionáÅ™e? To je výsmÄ›chem ostatním. 
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